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oeiutáníoi mm 
tárgQafto a tfnzngqt bizottság 
a v á r o s i ö v d t i i m m m m t í 

(A DSlmagyarország munkatársától.) A tör 
vényhatóság pénzügyi bizottsága hétfőn dél-
után négy órakor a városháza tanácstermében 
megkezdte a város jövő évi költségvetésterve-
zetének tárgyalását. A tárgyaláson, amelv ter-
mészetesen az idén is zárt ajtók mögött folyt 
le, dr. Pálfv József polgármester elnökölt, je-
len volt mindvégig dr. vitéz Imecs György fő-
ispán ie, aki nagy érdeklődéesel figyelte, mi-
ként alakul a város jövő évi gazdálkodásának 
pénzügyi mórlege. A költségvetés a szokottnál 
is nagyobb érdeklődést keltett a bizottság tag-
jai körében, akik csaknem teljes számban meg-
jelentek az ülésen. 

A számvevői tervezetet Scultéty Sándor fő-
számvevő ismertette tételről-tételre. Majd min-
den fontosabb tételhez hozzászóltak a bizott-
ság tagjai, több lényeges változtatást hajtot-
tak végre a tervezeten, de ezen az első tárgya-
lási napon még nem alakult ki a javaslat vég-
leges képe. 

Az ülést este nyolc órakor félbeszakította a 
polgármester, tiz órákor ismét összeüH a bi-
zottság és majd éifélia folytatta a költségvetés 
tárgyalását. Az éjszakai ülésen a bizottság 
tagjai már megközelítőleg sem jelentek meg 
olyan nagy számban, mint délután. 

Az ipartestület tiltakozik 
a szegedi fa'pari szakiskola 

megszüntetése ellen 
Az iparosnyugdif, a tanoncok egészségvizsgálaía és az érdek-
képviseleti választások Ugye az elöljáróság hétfői ülése előtt 

(A Délmagyarország munkatársától.) Az 
ipartestület elöljárósága hétfőn délután tartot-
ta októberi értekezletét, amelyen napirend előtt 
K ö r m e n d y Mátyás kegyeletes szavakkal 
parentálta el L i p p a . y Istvánt, az IPOK 
igazgatóját. Az elnöki előterjesztések során 
Körmendy Mátyás megemlékezett Gömbös Gyu-
la miniszterelnök elhunytáról, javaslatára az 
elöljáróság tagjai egyperces felállással emlé-
keztek meg a balott miniszterelnökről. 

Bejelentette Körmendy elnök, hogy az ipa-
rosságot nagyon is sérelmesen érintette a kul-
tuszminiszternek az a szándéka, amellyei 

a szegedi faipari szakiskolát meg 
akarja szüntetni. 

A megszüntetés helyett kívánatos volna, ha a 
szakiskolát felsőbb irányú szakiskolává bőví-
tenék ki, megfelelő érdeklődés van az ilyen ti-
pusu iskola iránt. Az elhelyezést is könnyen 
meg lehetne oldani, mert az ipariskola Kálvá-
ria-téri épülete felszabadult. 

Az elöljáróság hozzájárult ahhoz, hogy az 
ipartestület elnöksége felterjesztést intézzen a 
kultuszminiszterhez és kérje, hogy a faipari 
szakiskolát továbbra is hagyja meg Szegeden, 
sőt bővítse ki. Ha azonban erre nem kerülhet 
sor, akkor az iskola felszerelését hagyják meg 
Szegeden és asztalosipari mintamühelyt ren-
dezzenek be. 

Foglalkozott az elöljáróság a tanonciskolái 
egészségügyi előadások ügyével is. Az ipar-
testület már régebben akciót indított, hogy az 
iparostanonciskolában tartsanak egészségügyi 
előadásokat és 

rendszeresen vizsgálják meg a 
tanoncokat. 

Legutóbb a társadalombiztosi tó intézethez for-egu 
dult az ipartestület ezzel a kéréssel, de a pénz-
tár saját hatáskörében nem teljesítheti azt, a 
központhoz tett előterjesztést. Körmendy el-
nök ezzel kapcsolatban rámutatott arra, hogy 
milyen nagyfontosságú volna a tanonciskolá-
ban az egészségügyi órák bevezetése, mert ez-
zel meg lehetne előzni a növendékek naiv ré-
szénél a betegségeket és a fertőzéseket. A sze-
gedi ipartestület hosszabb idő óta tartja napi-
renden ezt a kérdést, több helven is instan-
ciáztak már, a minisztériumokhoz felterjesz-
téseket küldtek, de mindmáig nem sikerült 
elintézni, hogy az aránylag kis költséget je-
lentő egészségügyi előadásokat a tanonciskolá-
ban megvalósítsák. 

A Szolnoki Iparosnvugdi i Egyesület meg-
küldte Szegedre a nemrég alakult egyesület ter-
vezetét és kérte, hogy a szegedi iparosok is 
old ják meg 

a nyugdijkérdést. 

Körmendy Mátyás kifejtette, hogy többféle 
megoldás volna az iparosnyugdij megteremté-
sére. Nem rokonszenvezik — úgymond — az 
iparosság az OTI-val, mégis azt tartja, hogy 
az OTI. keretében megoldható lenne az iparo-
sok nyugdíjügye. 

K e r t é s z József felvetette azt a t^vet. hogy 
esetleg megoldható lenne a nyugdijkérdés, ha 
az iparosok adóját 2 százalékkal felemelnék és 
ezt a különbözetet fordítanák a nyugdíjalapra. 

V ö r ö s József felszólalásában megállapí-
totta, hogy a nyugdijkérdést csakis akkor le-
hetne közmegelégedésre megoldani, ha ország-
szerte egységesen valósítják meg. Az OTI a je-
lenlegi ügyvitelben nem teljesiti megfelelően 
hivatását — mondotta —, fontos volna, ha az 
OTI régi önkormányzatát, a Munkásbiztositó-
pénztáraknt visszaállít fák, ennek keretében az 
iparosnvuedií is megvalósítható lenne. 

L a k ó Antal megelégedéssel vette tudomá-
sul, hogy az iparosnvugdijügyet végre az el-
nökség napirendre tiizi. 

Az irditvánvok tárgvaiására tért át ezután 
az elöljáróság. 

V ö r ö s József alelnök 

az érdekképviseleti választás 

tárgyában nyújtott be indítványt, amely a 
következőket tartalmazza: 

„Mondja ki az elöljáróság, hogy az érdekkép-
viseleti választás előkészítését az eddigi gyakor-
lattól eltérően magára vállalja és minden igye-
kezetével azon lesz, hogy ne egyes érdekcsoportok. 

Cttapasan üszül & 

nem támadja m 

a fog zománc 

hanem az iparosság összességének akarata jusson 
érvényre. Az ipartestülettel kapcsolatos választá-
sokon ugyanis szinte megszokottá vált, hogy a 
tövény hézagosságát kis csoportok meg nem en-
gedett módon használják fel, ezzel félrevezetik a 
választókat és károsan befolyásolják a választás 
eredményét. Az előkészítés munkálataival sorsolás 
utján kijelölt tiz előljárósági taggal bővített el-
nökség bizassék meg." 

Dr. G y u r i s István titkár bejelentette, hogy 
a törvényes rendelkezések módot adnak arra, 
hogy többféle lista kerüljön forgalomba aján-
lások nélkül és ez a lehetőleg mindig tág terel 
enged egyes kisebb csoportok érvényesülésének. 

S c h a t z Izsó felszólalása után Körmendy 
elnök kifejtette, hogy az érdekképviseleti vá-
lasztások előkészítése és intézése a kereske-
delmi és iparkamara hatáskörébe tartozik. 
Ajánlatos lenne, ha a választói névjegyzékei 
közszemlére tennék ki. Vörös indítványával 
szerinte az elöljáróság nem foglalkozhatik. 

V ö r ö s József furcsának találja, hogy az 
ipartestület elöljárósága nem tartja magát il-
letékesnek, hogy a választások ügyével fog-
lalkozzon. Célja az, hogy az iparosságot közös 
nevezőre hozza. Ezáltal elérhető volna, hogy 
tiszta választás legyen. 

Az elöljáróság többsége nem kívánt állási 
foglalni az érdekképviseleti választás ügyében, 

Gyiükcssát) 
a szentesi Tiszaparton 
(A D&. magyar ország munkatársától.) Je-

lentette a Déimagyarország a mult héten, hogv 
Szentes közelében a Tisza árterületén halott 
férfit találtak. A holttest mellett egy pálin-
ká?üveg hevert. Vasárnap már a második holt-
testet találták ugyanazon a helven. Ezúttal 
egy 20 év körüli fiatalember holttestére buk-
kant a gátőr, aki ellenőrző körútját végezte 
az esti órákban A gátőr értesítésére rendőri 
bizottság szállott ki a helyszínére és megálla-
pította, hogy bűncselekmény történt. 

A holttesten késszurások nyomát találták 
és a feje is össze volt roncsolva. A szerencsét-
len fiatalember zsebeiben semmiféle igazoló 
irást nem találtak, igv egyelőre kilétét meg-
állapítani nem sikerült. A feltevée szerint a 
a tettesek a fiatalembert, meggyilkolása^ után ki-
rabolták és abban a reménfben cipelték az ár-
terület iszapjába, hogy ott senki sem fog rá-
akadni. 

A rendőrség jelentése után Szegedről a vizs-
gálóbíró kiszállott, a helyszínére a vizsgálat 
megejtésére. 
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